



Letter by the EU and its Member States to the Chair of the Compliance Committee of the Aarhus Convention and the Chair of the Meeting of the Parties to the Aarhus Convention

L'Union Européenne et ses Etats membres remercient le comité d'examen du respect des dispositions de la Convention d'Aarhus et le bureau de la Convention d'Aarhus pour leurs lettres au sujet de la protection des défenseurs de l'environnement et de leurs familles dans le contexte de l'invasion de l'Ukraine par la Fédération de Russie.

L'Union européenne et ses Etats membres expriment leur pleine solidarité à l'égard de l'Ukraine et de la population ukrainienne et condamnent avec la plus grande fermeté l'acte d'agression non provoqué et injustifié perpétré par la Russie contre l'Ukraine, qui constitue une violation flagrante du droit international et de la charte des Nations unies et porte atteinte à la sécurité et à la stabilité internationales.

L'Union Européenne et ses États membres apportent un soutien humanitaire, financier et logistique à l'Ukraine et à tous les réfugiés fuyant la guerre d'agression russe et aux pays qui les accueillent.

Dans ce contexte et dans le respect de l'article 3 (par.8) de la Convention d'Aarhus, l'Union Européenne et ses Etats-membres s'engagent également à apporter tout le soutien nécessaire aux personnes qui exercent leurs droits conformément aux dispositions de la Convention d'Aarhus et à offrir protection et refuge aux défenseurs de l'environnement se trouvant dans ces situations ainsi qu'à leurs familles.

The European Union and its Member States thank the Chair of the Compliance Committee of the Aarhus Convention and the Chair of the Meeting of the Parties to the Aarhus Convention for their letters about the protection of environmental defenders and their families in the context of the invasion of Ukraine by the Russian Federation.

The European Union and its Member States express their full solidarity with Ukraine and the Ukrainian people and condemn in the strongest possible terms Russia's unprovoked and unjustified act of aggression against Ukraine. It grossly violates international law and the Charter of the United Nations and undermines international security and stability.

The European Union and its Member States provide humanitarian, financial and logistical support to Ukraine and to all refugees fleeing the Russian war of aggression and to the countries hosting them.

In this context and in accordance with Article 3(8) of the Aarhus Convention, the European Union and its Member States are also committed to provide all necessary support to people exercising their rights in conformity with the provisions of the Aarhus Convention and also offer shelter and protection to the environmental defenders in need and their families.